
Správa 
o vybavovaní interpelácií poslancov MsZ zo zasadnutia MsZ 

19. mája 2015
____________________________________________________________

Ing. arch. Ľudmila Priehodová

1.  Interpelujem vo veci zverejňovania územnoplánovacej dokumentácie zón na webovej stránke 
mesta. Žiadam opätovne zverejnenie týchto verejných listín.

Odpoveď:  Ing. arch. Ľubomír Keleman,riaditeľ ÚHA

Územnoplánovacie dokumentácie zón sú zverejnené na hlavnej webovej stránke mesta ako 
súčasť  Geografického  informačného  systému  (GIS)  od  jeho  spustenia  v  roku  2007.  Ten 
obsahuje  ich  grafickú časť  (komplexný urbanistický  výkres  a  výkres  regulatívov)  spolu  s 
textovou  časťou (regulatívy).  Odkaz na  Gisplan sa  nachádza  v  ľavom paneli  na  úvodnej 
webovej  stránke  mesta  (http://www.banskabystrica.sk/),  tiež  na  webovej  stránke  Útvaru 
hlavného  architekta  mesta  Banská  Bystrica  (www.uhabb.sk/)  alebo  je  ho  možné  navštíviť 
zadaním nasledujúceho linku do webového prehliadača:
http://mapa-banska-bystrica.gisplan.sk/.
Opätovné zverejnenie územnoplánovacej dokumentácie zón nie je potrebné, sú permanentne 
zverejnené od roku 2007. Obsah na GIS je aktualizovaný podľa aktuálne schválenej ÚPD.

Mgr. art. Viera Dubačová

2.  Opätovne   interpelujem ohľadne  doplnenia  smetných  košov v  celom širšom centre  mesta,  v 
parkoch a zabezpečenie ich vysýpania.

Odpoveď: Mgr. Peter Suchý, vedúci PS – OU

V  minulom  roku  bolo  zakúpených  40  ks  nových  košov,  ktoré  sú  rozmiestňované  podľa 
potreby, napr. na zastávkach MHD resp. na nových miestach. V tomto roku bolo zakúpených 
30 ks košov do priľahlých ulíc k námestiu SNP, ktoré sa umiestňujú na pouličné osvetlenie. 
Zároveň bolo v tomto roku zakúpených 16 ks na stĺpikoch určených pre detské ihriská a 
parky,  ktoré  sú  postupne  osadzované  na nových miestach,  resp.  sú  nimi  zamieňané staré 
nevyhovujúce koše. V tomto roku plánujeme v rámci možností vymeniť staré koše za nové aj 
na námestí SNP, o schválenie sme požiadali listom KPU Banská Bystrica.

3.  Opravy a doplnenia osvetlenia v parku pod Pamätníkom SNP

Odpoveď: Ing. Renáta Hláčiková, vedúca PS – UMK

Doplnenie verejného osvetlenia v parku pod Pamätníkom SNP je riešené v pripravovanom 
projekte  vybudovania  korčuliarskej  dráhy,  ktorá bude realizovaná z  prostriedkov dotácie 
vlády SR v rokoch 2015-2016.
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Ing. arch. Hana Kasová

4.  Obrátili sa na mňa občania z ulice Štefánikovo nábrežie, ktorí sa sťažujú, že vodiči nerešpektujú 
zákaz vjazdu, mimo dopravnej obsluhy, z ulice Františka Švantnera na ulicu Národná a Štefánikovo 
nábrežie,  ktorá  vedie  paralelne  s cestou  I/66  a tvorí  prístupovú  komunikáciu  k objektom  na 
Štefánikovom nábreží ako aj ZUŠ. Vodiči dokonca používajú chodník vedľa objektu ZUŠ (medzi 
ZUŠ a Kapitulskou ulicou) ako cestnú komunikáciu. Mne osobne sa niekoľkokrát stalo, že som 
musela kľučkovať s deťmi pomedzi autá na tomto chodníku (28.4.2015 o cca 18:30h a 4.5.2015 
o cca 16:10 h).  Žiadam kompetentných riešiť túto situáciu a dopravným značením zabrániť vstupu 
automobilov na časť parcely vedenej na katastrálnej mape v registri „C“ pod číslom 5400/1 k.ú. 
Banská Bystrica v úseku od objektu ZUŠ po napojenie na Kapitulskú ulicu. 

Odpoveď: Ing. arch. Ján Barič, vedúci OVZ

Komunikácia  medzi  objektom  ZUŠ  a  „Knižnicou“  na  Kapitulskej  ul.  je  jednoznačne 
komunikáciou pre peších a jej používanie na jazdu vozidiel je neprípustné. Cestný správny 
orgán  požiadal  policajné  zložky  o  zvýšenú  kontrolnú  činnosť  na  predmetnom  úseku.  V 
prípade,  že  takýmto  spôsobom  nedôjde  k  náprave,  pristúpime  k  návrhom  na  doplnenie 
fyzických zábran. 

5.  Občania ulíc THK a Spojová sa na mňa obrátili s prosbou riešiť pešie prepojenie medzi ulicami 
Nová a Spojová.  Je  to  dôležitý  peší  ťah,  ktorí  využívajú  najmä žiaci  ZŠ Spojová a MŠ Nová. 
V minulosti bol umožnený prechod popred Daňový úrad na Novej ulici, v súčasnosti tento prechod 
nie je umožnený a stav je nevyhovujúci. Chodcom je umožnený prechod poza objekt Daňového 
úradu spevneným chodníkom (štrk),  ktorý je neosvetlený a neodvodnený,  čo  v zime spôsobuje 
vznik väčších zľadovatených plôch  a v období dažďov zase mlák a blata. Keďže tento chodník nie 
je v majetku mesta ani na mestskom pozemku, mesto  nemôže jeho stav riešiť.  Občania prosia 
zástupcov mesta aby vstúpili do rokovania so zástupcami Finančného riaditeľstva SR o možnosti 
prechodu  peších  popred  objekt  Daňového  úradu,  alebo  aby  riešilo  odkup/výmenu  tejto  časti 
pozemku registra „C“ s parc.  č.  1810/2, k.ú.  Radvaň  a následne riešilo  kompletnú úpravu tejto 
pešej komunikácie.

Odpoveď: Ing. Renáta Hláčiková, vedúca PS – UMK a Oľga Koscová, vedúca  PS – ESM

Vlastníkom pozemku (par. č. CKN 1810/2 – ostatné plochy, vedené na LV č. 3245), na ktorom 
sa nachádza štrkový „chodník“ za objektom Daňového úradu je  SR, pozemok je v správe 
Finančného riaditeľstva Slovenskej republiky.  Z dôvodu, že pozemok nie je vo vlastníctve 
Mesta  Banská  Bystrica  pre  vybudovanie  chodníka  ako  plnohodnotnej  komunikácie  pre 
peších, je potrebné v rámci rozpočtu mesta zabezpečiť finančné prostriedky na vyhotovenie 
geometrického  plánu  so  zameraním  záberu  nového  chodníka  a  následné  zabezpečenie 
finančných  prostriedkov  na  odkúpenie  pozemku  z  vlastníctva  SR  do  majetku  mesta  a 
nakoniec zabezpečenie finančných prostriedkov na samotné vybudovanie nového chodníka 
(Oddelenie investičnej  výstavby a riadenia projektov,  MsÚ). Oddelenie evidencie a správy 
majetku mesta nemá v rozpočte na rok 2015 finančné prostriedky na odkúpenie pozemku. 
Mesto  Banská  Bystrica  vstúpi  do  rokovania  s  Finančným  riaditeľstvom  SR  o  možnosti 
prechodu peších popred objekt Daňového úradu.

6.   Starší  občania sa  mňa obrátili  s požiadavkou vybudovania sociálnych zariadení  na  Námestí 
Slobody,  ktoré  je  priestupným  bodom  MHD  a niekedy  sú  nútení  stráviť  tu  dlhšiu  dobu.  Aké 

2/25



následky môže mať  takéto časové zdržanie pre ľudí so zdravotnými problémami alebo vyššieho 
veku nemusím bližšie špecifikovať. Občania by veľmi uvítali keby pre nich cesta do mesta nebola 
utrpením práve z dôvodov, že nikde v okolí nie sú verejné sociálne zariadenia.  

Odpoveď: Ing. Renáta Hláčiková, vedúca PS – UMK

V meste Banská Bystrica sú v prevádzke dve sociálne zariadenia/verejné toalety a to na Nám. 
SNP a na Štefánikovom nábreží. Zabezpečenie prevádzky týchto zariadení financuje Mesto 
Banská Bystrica zo svojho rozpočtu ročne v sume cca 30 000 € (vrátane úhrady za spotrebu 
vody).  Vybudovanie  nového  sociálneho  zariadenia  v  zmysle  platných  noriem  predstavuje 
investičné náklady desiatok tisíc €, po vybudovaní by si vyžiadali ďalšie prevádzkové náklady. 
Zároveň  je  nevyhnutné  konštatovať,  že  technický  stav  jestvujúcich  verejných  toaliet  v 
majetku mesta si bude v krátkej dobe vyžadovať rozsiahlu rekonštrukciu týchto zariadení, 
predovšetkým na Nám. SNP.

Ing. Mgr. Pavol  Katreniak

7. Jeden z rodičov detí navštevujúcich materskú škôlku na Belvederi p. Ing. Radek Tománek sa 
dňa 18,. 5. 2015 na poslancov obrátil listom, v ktorom žiadal o prehodnotenie finančnej politiky vo 
veci podpory materských škôl. V liste uvádza: „Moje deti navštevujú materskú školu na Belvederi 
(Základná škola s materskou školou Štefana Moysesa), ktorá je oproti ostatným škôlkam v meste 
ukrátená o príspevok mesta na jej  prevádzku (alebo je nižší ako pre mestské škôlky). Viem, že 
takýto krok mestu zákon umožňuje,  ale ako občan, ktorý si  riadne platí  dane,  poplatky atď. to 
vnímam  ako  krivdu  na  rodičoch  a  našich  deťoch.  Deti,  ktoré  navštevujú  materskú  školu  na 
Belvederi sú rovnako obyvateľmi Banskej Bystrice a mali by dostávať od mesta rovnakú podporu. 
Verím,  že  sa  aj  na základe  tohto  podnetu  zasadíte  o  zmenu rozhodnutia  a  mesto plnou sumou 
podporí aj túto materskú školu.“ Prosím o odpoveď na argumenty uvedené v liste p. Ing. Tománeka.

Odpoveď:  Mgr. Milan Beňačka, PhD., vedúci  PS – SUR

V zriaďovateľskej pôsobnosti  Mesta Banská Bystrica máme 27 materských škôl. Na území 
mesta  sa  nachádzajú  materské  školy  aj  iných  zriaďovateľov.  Mesto  Banská  Bystrica 
poskytuje materským školám finančné prostriedky na dieťa v zmysle platného Všeobecne 
záväzného nariadenia mesta Banská Bystrica č. 3/2015, ktorým sa mení Všeobecne záväzné 
nariadenie Mesta Banská Bystrica č. 8/2013, o určení výšky dotácie na mzdy a prevádzku na 
žiaka základnej umeleckej školy, poslucháča jazykovej školy, dieťa materskej školy a dieťa 
školského zariadenia, zriadených na území mesta Banská Bystrica v znení dodatkov VZN č. 
15/2013, VZN č. 2/2014, VZN č. 13/2014.  Toto VZN Mesta Banská Bystrica bolo schválené 
uznesením Mestského zastupiteľstva v Banskej Bystrici č. 73/2015 dňa 24.03.2015 a nadobúda 
účinnosť dňom 15. apríla 2015.

8. Interpelujem opravu chodníka na Viestovej ul.  28 – 30. V lokalite bývajú osoby odkázané na 
invalidný  vozík,  ktoré  signalizujú  veľké  problémy  pri  pohybe  dokonca  aj  vtedy,  ak  majú 
k dispozícii pomoc.

Odpoveď: Ing. Renáta Hláčiková, vedúca PS – UMK

Bude  snahou  mesta  v  rámci  svojich  kompetencií  pomôcť  telesne  postihnutým  občanom. 
Nakoľko predmetná lokalita vykazuje viacero nedostatkov, ktoré nie je možné vyriešiť naraz 
v krátkom časovom horizonte, správca miestnych komunikácií vykoná podrobnú obhliadku 

3/25



miestnych komunikácií na Viestovej ulici 28 a 30, určí rozsah lokálnych opráv, ktoré budú 
realizované ešte v roku 2015 a pripraví ďalšie opravy na nasledujúce rozpočtové obdobia.

9.   Bude Mesto Banská Bystrica permanentne zabezpečovať opravy vypadávajúcich kociek na 
ceste  Robotnícka  ulica?  Je  ešte  možné  reklamovať  nekvalitu  vykonaných  prác   na  tejto 
komunikácii?

Odpoveď: Ing. Renáta Hláčiková, vedúca PS – UMK

Mesto Banská Bystrica v posledných 7 rokoch neopravovalo komunikáciu na Robotníckej 
ulici,  nakoľko  si  to  jej  stav  nevyžadoval.  Komunikáciu  nie  je  možné  reklamovať  a  v 
najbližšom období, najneskôr v termíne do konca júna 2015, správca miestnych komunikácií 
zabezpečí  dosypanie  špár  medzi  kockami,  ktoré  časom  vymyla  dažďová  voda  a  tiež 
zabezpečíme lokálne opravy uvoľnených kociek.

10.   Žiadam  o osadenie  krytov  nad  vpusťami.  Zvlášť  upozorňujem  na  chýbajúce  mriežky  na 
Huštáku a v priestore medzi kostolmi na Nám. Š. Moysesa.

Odpoveď: Ing. Renáta Hláčiková, vedúca PS – UMK

Opravu odvodňovacieho systému ACO DRAIN pri bývalom objekte BANKA SLOVAKIA a 
na  Nám. Š.  Moysesa  medzi  kostolmi  zabezpečí  správca  miestnych  komunikácií  do  konca 
mesiaca jún 2015. 

11.   Obyvatelia ulíc M. Rázusa a T. Vansovej vzniesli požiadavku na vybudovanie kontajnerového 
stojiska medzi domom M Rázusa 21 a T. Vansovej 16. Dotknutý vnútroblok Rázusova 17 – 21 je 
v značne dezolátnom stave. Je možné toho roku vybudovať požadované stojisko? 

Odpoveď: Mgr. Peter Suchý, vedúci PS – OU

V rozpočte na rok 2015 nie sú vyčlenené prostriedky na budovanie stojísk kontajnerov.  
Vzhľadom na súčasné umiestnenie kontajnerov,  t.j.  spevnenom povrchu vnútrobloku, 
vybudovanie stojiska sa plánuje v rámci obnovy povrchu vnútroblokových komunikácií  
na  Rázusovej  ul.,  avšak  tohto  času  bez  určenia  termínu  realizácie,  keďže  na  túto 
aktivitu nie sú vyčlenené finančné prostriedky

12.  Prosím o spresnenie režimu pre pohyb vozidiel trhovníkov na Nám. Š. Moysesa. Kadiaľ majú 
vozidlá k trhovisku vymedzené prechádzať? Od konca základnej školy priestorom medzi chrámami 
alebo od začiatku areálu pošty priestorom medzi farským kostolom a pretóriom?  

Odpoveď: Ing. Renáta Hláčiková, vedúca PS – UMK

Vjazd vozidiel  nie  je upravený dopravným značením, avšak trhovníci,  ktorí  zásobujú  
svoje stánky, by mali použiť (v časovom súlade s vydaným oprávnením) vjazd bližšie k  
základnej  škole  pomedzi  kostoly.  Takéto  odporúčanie  dal  správca  miestnych 
komunikácií správcovi tržnice, ktorý mal trhovníkov poučiť.

13.  Prosím o aktuálnu informáciu vo veci „prístupová komunikácia k obytnému domu „KAČICA“. 
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Na problém sa opakovane sťažovali na Mesto Banská Bystrica obyvatelia SVBaNP „KAČICA“ 
a naliehavý problém sa podľa môjho hodnotenia dostal do patovej situácie.

Odpoveď: Ing. Renáta Hláčiková, vedúca PS – UMK

O právnom stave  a  budúcnosti  príjazdovej  komunikácie  k  bytovému domu „Kačica“ 
boli  obyvatelia  tohto  bytového  domu  informovaní  listom  primátora  mesta  zo  dňa 
13.03.2015. Správca miestnych komunikácií vykonal v apríli t.r. lokálne aj veľkoplošnú 
opravu predmetnej dočasnej komunikácie a zabezpečuje aj jej čistenie v rámci čistenia 
miestnych  komunikácií.  Vo  vzťahu  k  uvedenému  boli  správcovi  MK  doručené 
elektronickou  poštou  zo  dňa  25.03.2015  a  13.04.2015  poďakovania  spokojných 
obyvateľov  bytového  domu  zastúpených  členom  Rady  SVB  a  NP  "Kačica",  Ing.  
Copkom.

Odpoveď: Ing. arch. Ján Barič, vedúci OVZ

OVZ-DS riešilo  v  uplynulom období  v  súvislosti  s  realizáciou stavby obytného domu 
„KAČICA“ podnety v súvislosti so znečisťovaním prístupovej komunikácie  a okolitých  
MK  počas  stavebnej  činnosti.  Opatrenia  boli  prijaté  voči  zhotoviteľovi  stavby.  V 
prípade  nejasností,  resp.  ďalších  nedostatkov,  Vám odporúčame osobnú návštevu  na 
OVZ-DS,  kde  zhodnotíme  aktuálny  skutkový  a  právny  stav  a  prípadne  prijmeme 
opatrenia v rámci zákonných kompetencií.

14.  Žiadam o predloženie predpokladaného harmonogramu kosenia vo VO č. 1 na tento rok. Zvlášť 
prosím uviesť plánovaný termín kosenia katolícko-mestského cintorína a židovského cintorína.

Odpoveď: Mgr. Peter Suchý, vedúci PS – OU

Harmonogram kosenia sa nespracúva na celý rok, ale len na mesiac dopredu. Dôvodom je, že 
nie je možné presne stanoviť termíny kosenia, keďže na rast trávy má značný vplyv hlavne 
počasie (rýchlosť rastu, počet dní kedy sa dá kosiť). Zverejnený je na stránke mesta.
RK cintorín ale aj ostatné cintoríny v správe ZAaRES-u sa kosia taktiež podľa potreby 
a  možností.  Židovský  cintorín  má  svojho  správcu,  ktorý  si  sám  zabezpečuje  údržbu 
zelene.

15.  Občan p. Ing. Daniel Danko sa na mňa obrátil s listom, v ktorom namieta proti usporiadaniu 
dvoch koncertov dňa 28. 5. a 14. 6. na amfiteátri.  Argumentuje najmä rušením nočného pokoja 
hlukom  ale  aj  inými  dôvodmi.  Prosím  o posúdenie  jeho  námietok  a o odpoveď.  Podklady  sú 
v prílohe k tejto interpelácií.  ( 3 prílohy)

Odpoveď:  Jana Pelikánová, poverená vedením OPM - KU

Dňa 21.05.2015 bolo na MsÚ v Banskej Bystrici doručené podanie p. Ing. Daniela Danka,  
označené ako  sťažnosť na hudobný program plánovaných metalových koncertov, ktoré sa 
majú uskutočniť v dňoch 28.5.2015 a 14.6.2015, ktorých rozsah má organizačne presiahnuť 
22,00  hodinu  večernú.  Nakoľko  predmetné  podanie  nie  je  sťažnosťou  v  zmysle  zákona 
č. 9/2010 Z. z. o sťažnostiach v platnom znení a Mesto Banská Bystrica nie je organizátorom 
uvedených  hudobných  podujatí,  podanie  p.  Ing.  Daniela  Danka  sme postúpili  spoločnosti 
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EPG.two, s. r. o., ktorá obidve kultúrne akcie organizačne zabezpečuje. Vo vzťahu k Mestu 
Banská Bystrica si spoločnosť EPG.two, s. r. o. splnila všetky zákonom predpísané náležitosti 
súvisiace s  organizovaním podujatia takéhoto rozsahu. Mesto Banská Bystrica víta všetky 
aktivity, ktoré prispievajú k obohateniu kultúrneho života jeho obyvateľov v zmysle platnej 
legislatívy. 

16.  Obraciam sa na p. Ing. Ľubomíra Bobáka, konateľa a predsedu predstavenstva MBB, a. s., o 
predloženie  informácie  o jeho  činnosti  v MBB,  a.  s.   medzi  poslednými  dvoma  zasadnutiami 
mestského zastupiteľstva, teda za obdobie od 25. 3. 2015 do 19. 5. 2015.

Odpoveď: Ing. Ľubomír Bobák, konateľ a predseda predstavenstva MBB, a.  s

Činnosť predsedu predstavenstva MBB a.s. – Ing. Ľ. Bobáka za obdobie od 25.3.2015 
do 19.5.2015.

V tomto  období  zasadalo  predstavenstvo   spoločnosti  MBB  a.s.  dvakrát  v dňoch 
26.marca 2015 a 20. Apríla 2015 s nasledovným programom: 

 Zasadnutie 26.marca 2015:

1. Otvorenie zasadnutia
      2. Uznesenie MsZ č. 24/2015-MsZ zo dňa 24.03.2015
      3. Zatraktívnenie Námestia SNP – pracovné rokovanie
      4. Žiadosť na Mesto BB - nájomné
      5. DÚ BB – protokol o daňovej kontrole
     6. Rôzne

7. Záver

Zasadnutie 20.apríla  2015:

  1. Otvorenie zasadnutia
      2. Uznesenie MsZ č. 24/2015-MsZ a 9/2015 – MsZ – príprava VZ
      3. SZPB – Stretnutie generácií Kalištie 2015
      4. Dotácia – uznesenie Vlády č. 95/2015
     5. Realmaster – kino Hviezda
     6. Inžinierske siete a komunikácie Pršianska terasa
     7. Rôzne

8. Záver

Činnosť  v rámci funkcie predsedu predstavenstva: 
- Realizácia opráv v NBD, riešenie sťažností nájomníkov
- Organizovanie a vedenie pravidelných porad vedenia spoločnosti
- Rokovania s investormi zo Slovenska, Nemecka, Ukrajiny a Japonska v priemyselnom 

parku Šalková, realizácia konkrétnych ponúk na predaj a investovanie
- Príprava MRVZ MBB a.s. a podkladov, ktoré vyplynuli pre spoločnosť MBB a.s. 

z uznesenia MsZ č. 9/2015  a č.24/5015
- MVZ MBB a.s. a realizácia jeho uznesení
- Príprava uznesenia pre III. etapu výstavby IS v priemyselnom parku
- Rokovanie s majiteľmi nehnuteľností na Námestí SNP BB – zatraktívnenie Námestia 

SNP
- Vypracovanie Výročnej správy MBB a.s. za rok 2014
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- Zastupovanie spoločnosti MBB a.s. v spore s majiteľom kina „ Hviezda“
- Realizácia rozhodnutí predstavenstva MBB a.s. zo zasadnutia 3/2015 a 4/2015
- Rokovania so SVP š.p. - protipovodňová ochrana mesta Banská Bystrica
- Rokovania a korešpondencia s MF SR – uznesenie Vlády SR č.95/2015, príprava 

verejného obstarávania
- Web stránka  www.industrialparkbb.sk 
- PHSR mesta Banská Bystrica
- Rokovanie so zástupcom občianskej rady Pršianska terasa

 
Mgr. Vladimír Pirošík
17.   Interpelujem vyčistenie  zbernej  šachty v priestore  pred  pohostinstvom „Pod lampou“ 
v budove  tzv.  Obušku  na  dolnom  sídlisku  RU-SA.  Kanál  je  dlhodobo  upchatý  a  pri 
nárazových zrážkach hrozí vytápanie priestorov. 

Odpoveď: Ing. Renáta Hláčiková, vedúca PS – UMK

Vyčistenie uličnej vpuste pri predmetnom objekte zabezpečí správca miestnych komunikácií 
do konca mesiaca jún 2015. 

18.  Žiadam osadenie smetnej nádoby, resp. nádob v bezprostrednej blízkosti obchodu Jednota na 
dolnom sídlisku RU-SA. 

Odpoveď: Mgr. Peter Suchý, vedúci PS – OU

Predmetná nádoba bude na danom mieste umiestnená 24 týždeň.  

19.  Členovia bytového spoločenstva Beskydská 1 – 5 sa ešte dňa 30. 3. 2015 písomne obrátili na 
Mesto so žiadosťou o pomoc pri výstavbe chodníka popred ich bytový dom, nakoľko v dôsledku 
absencie takejto spevnenej plochy tam došlo už k viacerým zraneniam. Zástupca spoločenstva však 
tvrdí, že do dnešného dňa (21. 5. 2015) nedostali na svoj list od Mesta žiadnu oficiálnu odpoveď.

Odpoveď: Ing. Renáta Hláčiková, vedúca PS – UMK

Odpoveď Mesta Banská Bystrica na žiadosť SVB prevzal pán Lopušník, predseda SVB, proti  
podpisu dňa 11.05.2015.

20.  Zamestnanci a študenti Pedagogickej fakulty UMB na Ružovej ulici pochádzajúci z Fončordy 
ma oslovili s cieľom interpelácie možnosti zavedenia priamej linky MHD Fončorda – Ružová ul., 
a to minimálne v ranných a popoludňajších hodinách. Je takáto zmena možná?

Odpoveď: Ing. Renáta Hláčiková, vedúca PS – UMK

Mestská hromadná doprava je v meste Banská Bystrica tvorená trolejbusovou dopravou a 
autobusovou dopravou. Zo sídliska Fončorda sú vedené trolejbusové linky číslo 6,  7, 8 na 
železničnú stanicu,  linky číslo 1,  3,  5 na Rooseveltovu nemocnicu. V súčasnosti  je  sídlisko 
Fončorda  so  sídliskom  Sásová  spojené  autobusovými  linkami  číslo  24  (Mládežnícka  - 
Strieborné námestie  -  Starohorská otočka a  späť),  linkou číslo  26 (Internátna -  Námestie 
slobody – Partizánska - Starohorská rázcestie - Rudohorská a späť). Je potrebné si uvedomiť, 
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že  vyhovieť  všetkým  požiadavkám  cestujúcej  verejnosti  nie  je  možné,  ale  v  rámci  siete 
mestskej hromadnej dopravy sú prestupové zastávky, z ktorých je zabezpečená náväznosť na 
spoje iných liniek, ktoré smerujú do potrebného cieľa cestujúceho. V mestskej hromadnej 
doprave  platia  tarifné  podmienky,  ktoré  zvýhodňujú  cestovanie  s  prestupom  a  to  časové 
cestovné lístky (30 dňové a 90 dňové) a výška cestovného pri prestupe do 45 minút je tiež  
výrazne znížená (0,10 €).

21.  Tretíkrát interpelujem, že obyvatelia SVBaNP na Rudohorskej ulici č. 7 – 9 – 11 požadujú už 
od  roku  2010  opravu  poškodeného  povrchu  podesty  pred  týmto  bytovým  domom,  pričom 
odpoveďou zo strany MsÚ im je vždy uistenie, že sa tak stane v nasledujúcom období.  Je sanácia 
predmetnej podesty na zozname opráv MsÚ, a ak áno, kedy PRESNE sa k oprave pristúpi?

Odpoveď: Ing. Renáta Hláčiková, vedúca PS – UMK

Oprava povrchu podesty pred bytovým domom na Rudohorskej ul. č. 7-9-11 je zaradená do 
zoznamu opráv MK s termínom opravy – august 2015.

PhDr. Marcel Pecník 
22.   Interpelujem  MsÚ  s otázkou,  v akom  stave  sa  nachádza  konanie  na  Polícii  vedené  voči 
obyvateľom Šalkovej, Ľupčianska ulica, za údajné znehodnotenie vysadených drevín – červených 
javorov.

Odpoveď: Ing. arch. Ján Barič, vedúci OVZ

Trestné oznámenie na neznámeho páchateľa za poškodenie drevín (nie údajné poškodenie) na 
Ľupčianskej  ulici  v  Šalkovej  dal  správca  zelene  ZAaRES v  zmysle  zákona  č.  543/2002  o 
ochrane prírody a krajiny. Obvodné oddelenie Policajného zboru Banská Bystrica - východ, 
Československej armády 22, Banská Bystrica uznesením ČVS: ORP-1440/OV-BB-2014 zo dňa 
25.02.  2015  podľa  §  228  ods.  1  Trestného  poriadku  trestné  stíhanie  vo  veci  prečinu 
Poškodzovanie cudzej veci podľa § 245 ods. 1 Trestného zákona prerušilo. 

23.  Interpelujem MsÚ s požiadavkou vyznačenia parkovacích čiar na parkovacích plochách pri 
výškových panelákov na ulici Jesenského a ul. 9. mája, kde minulý rok na jeseň došlo k rozšíreniu 
parkovacích možností vybudovaním stojísk na kontajnery odpadov.

Odpoveď: Ing. Renáta Hláčiková, vedúca PS – UMK

Vyznačenie parkovacích miest pri výškových panelákoch na ulici Jesenského a 9. mája bude 
zrealizované do konca septembra 2015. Správca miestnych komunikácií v súčasnosti obnovuje 
vodorovné dopravné značenie priechodov pre chodcov, vodiace a deliace čiary na vozovkách 
…).

24.  Interpelujem MsÚ vo veci riešenia žiadosti SVB Družstevná 1 – 3, zo dňa 2.4.2015 o žiadanú 
realizáciu.
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Odpoveď: Ing. Renáta Hláčiková, vedúca PS – UMK

V písomnej odpovedi na žiadosť SVB Družstevná 1 – 3 bol stanovený termín opravy výtlkov 
príjazdovej komunikácie do konca augusta 2015.

25.    Interpelujem MsÚ vo  veci  riešenia  opravy chodníka  a cesty  vo  vnútrobloku  Partizánska 
46 – 56.

Odpoveď: Ing. Renáta Hláčiková, vedúca PS – UMK

Oddelenie údržby miestnych komunikácií a inžinierskych sietí v tomto roku zabezpečí opravu 
chodníka vo vnútrobloku Partizánska cesta 46-56. 

26.  Interpelujem MsÚ vo veci vyriešenia stojiska na kontajnery odpadov, ktoré nieje v rovine, pri 
bytovom Dome Severná 12, naproti tomu domu obyvatelia žiadajú vybudovať parkovisko (podobne 
ako je to o blok ďalej), nakoľko autá stoja popri ceste na zeleni, tiež je žiadosť o dopravné značenie 
smerujúce  k spomaleniu  vozidiel  prechádzajúcich  popred  dom  a žiadosť  odstránenie  vysokej 
dreviny na okraji domu, ktorá zasahuje do komfortu života obyvateľov bytového domu. (drevina je 
medzi  panelákom  a areálom  býv.  škôlky)  V prípade  potreby  konkretizovania  podnetu  som 
k dispozícii.

Odpoveď: Mgr. Peter Suchý, vedúci PS – OU

Stojisko kontajnerov na Severnej 12 bolo vybudované v r. 2011, jeho mierne naklonenie nie je 
považované za nedostatok.  Kontajnery na TKO sa dajú zaistiť proti pohybu.  

Odpoveď: Ing. arch. Ján Barič, vedúci OVZ

V zmysle nášho terénneho prešetrenia, v súčinnosti so správcom zelene ZAaRES (ohľadom 
vysokej dreviny) dávame nasledovné stanovisko. Drevina (smrek pichľavý - Picea pungens) sa 
nachádza v areáli bývalej MŠ je vrastlá a zdravá, má vysokú spoločenskú hodnotu. Na výrub 
uprednostňujeme z hladiska finančného, ako aj z hladiska náhradnej výsadby -  dreviny v 
zlom zdravotnom stave alebo postihnuté kalamitou.
Doplnenie  dopravného  značenia  a  príp.  dopravných  zariadení  bude  predmetom 
komplexného  projektu  okľudnenia  dopravy  v  obytných  zónach  mesta,  ktorý  musí 
prejsť  schvaľovacím procesom cestných  správnych  orgánov a  okresného  dopravného 
inšpektorátu

Odpoveď: Ing. Renáta Hláčiková, vedúca PS – UMK

Mesto  Banská  Bystrica  v  roku  2010  spracovalo  projekt  budovania  parkovacích  miest  na 
pozemkoch vo vlastníctve mesta za finančnej spoluúčasti  obyvateľov mesta. V rámci tohto 
projektu boli v rokoch 2011 až 2013 úspešne vybudované parkovacie plochy na Kalinčiakovej 
ul.,  Moskovskej  ul.  a  na  Rudohorskej  ul.  Odporúčame  obyvateľom  bytového  domu  na 
Severnej 12 zapojenie sa do tohto projektu. Viac informácií o ňom vám poskytnú pracovníci 
oddelenia investičnej výstavby a riadenia projektov MsÚ Banská Bystrica.
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27.   Interpelujem MsÚ so žiadosťou o odstránenie veľkej dreviny v cintoríne v Šalkovej, v tesnej 
blízkosti domu Vráskovať 1, drevina koreňmi zasahuje do okolia i do domu a dvora Jiráskova 1, 
obyvatelia  domu  majú  zvýšený  diskomfort  kvôli  padajúcim  listom  a konárom  na  dom 
a zasahujúcim koreňom.

Odpoveď: Ing. arch. Ján Barič, vedúci OVZ

Drevina  sa  nachádza  v  areáli  cintorína.  Na  nejednom  miestnom  posudzovani,  za  účasti 
ZAaRES a za účasti správcu cintorína, bol výrub uvedenej lipy zamietnutý pre jej vysokú 
spoločenskú hodnotu. Drevina je v dobrom zdravotnom stave a správcom zelene je koruna 
upravovaná orezom.

Odpoveď: Ing. Ľubomír Bendík, pov. zastupovaním ZAaRES

Uvedený strom – lipa, bol opakovane posudzovaný a následne orezaný tak, aby sa čo najviac 
zmenšila  koruna  a tým  množstvo  opadaného  lístia.  Riešením  daného  problému  je  buď 
opätovné  orezanie  koruny  stromu,  čím  ale  môže  dôjsť  k nestabilite  stromu.  Pri 
predchádzajúcich  žiadostiach  bolo  MsÚ  vydané  nesúhlasné  stanovisko.   Ďalšou 
možnosťou  je  podanie  žiadosti  o výrub,  pričom  náklady  na  výrub,  rovnako  ako  za 
náhradnú  výsadbu  nesie  žiadateľ.  Náhradnú  výsadbu  je  potrebné  urobiť  v  mieste 
výrubu.  

28.    Interpelujem  MsÚ  so  žiadosťou  o preverenie  zhromaždeného  odpadu  pri  garážach  pri 
gymnáziu na Tajovského ulici.

Odpoveď: Mgr. Peter Suchý, vedúci PS – OU

Biologicky rozložiteľný odpad bol z danej lokality odstránený, odpad – linoleum pri garážach 
sa nenachádza na mestskom pozemku a nejedná sa o komunálny odpad. Odstránenie odpadu 
zabezpečí pôvodca odpadu.

29.   Interpelujem MsÚ vo veci výrubu dreviny, veľkého  smreku na konci ulice Podjavorinskej 
v Šalkovej  (smerom  k S.  Ľupči),  obyvatelia  prejavujú  obavy  zo  stability  dreviny  v búrkach 
a vetroch.

Odpoveď: Ing. arch. Ján Barič, vedúci OVZ

Uvedený smrek je zahrnutý v rozhodnutí na výrub drevín. Výrub zrealizuje správca zelene 
ZAaRES vo výrubovom období 2015/2016. 

Odpoveď: Ing. Ľubomír Bendík, pov. zastupovaním ZAaRES

Na  uvedený  smrek  bolo  vydané  Výrubové  rozhodnutie.  Drevina  bude  vyrúbaná  vo 
výrubovom období (október-marec).

30.  Interpelujem MsÚ  vo veci podnetu obyvateľa konca Ľupčianskej ulice v Šalkovej (smerom na 
Sl. Ľupču), že neznámi ľudia kopali do zeme (kvôli vyťahovaniu starých medených drôtov) až po 
jeho záhradu, čím vznikla jama až k jeho plotu. Žiadam MsÚ aby sa v súčinnosti s kompetentnými 
orgánmi týmto zaoberal, nakoľko sa jedná o zásah do životného prostredia, pretože jama výkopu 
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smeruje od domu sťažovateľa, cez blízky porast postupne  až za cestný mostu pri Slov Ľupči (starou 
cestou),  aj  popri  trati  železnice.  Stav  môže  spôsobovať  viaceré  nebezpečenstvá.  Pri  pozemku 
dotyčného  sa  nachádzajú  na  stromoch  (vŕbach)  vyschnuté  a polámané  konáre,  ktoré  z výšky 
ohrozujú potenciálnym pádom priestor pod nimi. Viac informácií poskytne p. Michalík zo Šalkovej 
0905743875.

Odpoveď: Ing. arch. Ján Barič, vedúci OVZ

Pozemok nie  je  vo  vlastníctve  mesta  Banská  Bystrica   a  všetky  podnety  týkajúce  sa 
tohto pozemku musí riešiť vlastník pozemku. V tomto prípade sú to Lesy SR.

Odpoveď: Ing. Ľubomír Bendík, pov. zastupovaním ZAaRES

Predmetný pozemok nie je vo vlastníctve mesta. Vo veci úpravy stromov je potrebné obrátiť 
sa na Lesy SR.

31.   Interpelujem MsÚ so žiadosťou o umiestnenie značky Zákaz sypať smeti a prípravou možnosti 
rekultivácie lokality  v Šalkovej pri starej ceste na Slovenskú Ľupču, smerom na cvičisko psov pri 
Hrone,  v blízkosti  konca  Ľupčianskej  ulice  a ulice  Podjavorinskej,  pod  cestou  sa  tam  v lesíku 
nachádza skládka.

Odpoveď: Mgr. Peter Suchý, vedúci PS – OU

Tabuľa „Zákaz sypať smeti“ bude osadená v mesiaci jún.

32.   Interpelujem MsÚ so žiadosťou o zváženie obnovenia autobusovej linky 101.

Odpoveď: Ing. Renáta Hláčiková, vedúca PS – UMK

Do roku 2011 Mesto zabezpečovalo aj citybusovú dopravu, ale už pre rok 2012 neboli v 
rozpočte schválené finančné prostriedky pre tento druh dopravy z dôvodu jej výraznej  
ekonomickej  neefektívnosti  a  taktiež  z  dôvodu  nevyhovujúceho  technického  stavu 
vozového parku. 
Z  dôvodu,  že  vzniknutá  situácia  vyvolala  nespokojnosť  obyvateľov  Uhliska,  od  1.  
marca  2012  bola  zavedená  nová  linka  MHD  číslo  100,  ktorú  začal  prevádzkovať 
dopravca  SAD  Zvolen  a.s.  autobusom  v  dĺžke  10,5  metra.  Cestovný  poriadok  bol 
vypracovaný  a  schválený  tak,  aby  vyhovoval  čo  najväčšiemu  počtu  cestujúcej 
verejnosti. Dovolíme si poskytnúť informáciu o nákladoch na prevádzku tejto linky:
• v roku 2012 boli náklady na linku 64 564,48 € a tržby 16 665,68 €
• v roku 2013 boli náklady na linku 91 833,64 € a tržby 21 896,02 €
• v roku 2014 boli náklady na linku 91 464,55 € a tržby 25 007,98 €
• za obdobie 1-4/2015 sú náklady na linku 29 607,36 € a tržby 8 287,30 €
Rozdiel preukázanej straty musí Mesto ako objednávateľ výkonov vo verejnom záujme 
dopravcovi uhradiť.
Pre  znovuobnovenie  citybusovej  dopravy  by  bolo  potrebné  obnoviť  vozový  park 
(vozidlá vhodné na citybusovú dopravu), t.j. zabezpečiť kapitálové výdavky z rozpočtu  
mesta  na  nákup  nových  vozidiel  a  taktiež  v  rozpočte  mesta  schváliť  finančné 
prostriedky – dotáciu pre citybusovú dopravu.
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33.  Interpelujem MsÚ vo veci analýzy dostatočnosti rozmiestnenia verejného osvetlenia na ulici 
prof. Sáru, prípadne doplnenia osvetlenia

Odpoveď: Ing. Renáta Hláčiková, vedúca PS – UMK

Správca verejného osvetlenia eviduje  potrebu doplnenia verejného osvetlenia  na ulici  
Prof. Sáru. Technické riešenie a majetkoprávny stav však neumožňujú vyriešenie tohto  
problému  v  dohľadnom  čase.  Doplňujúce  stožiare  verejného  osvetlenia  by  z  
technického hľadiska mali byť umiestnené na pozemkoch, ktoré nie sú vo vlastníctve 
Mesta Banská Bystrica. Súčasný vlastník dotknutého pozemku však vyjadril nesúhlas s  
umiestnením stožiara a káblového vedenia na jeho pozemku.

34.   Interpelujem MsÚ vo veci riešenia odvodnenia vozovky na ulici prof. Sáru, nakoľko táto je 
naklonená k obytným domom.

Odpoveď: Ing. Renáta Hláčiková, vedúca PS – UMK

Na ulici Prof. Sáru nie je možné vybudovať odvodnenie komunikácie formou dažďovej 
kanalizácie  v  krátkom  časovom  horizonte,  nakoľko  na  tejto  komunikácii  nie  je  
jednotná  kanalizácia,  do  ktorej  by  bolo  možné  zaústenie  dažďovej  kanalizácie.  
Vybudovanie  novej  dažďovej  kanalizácie  je  náročná  investičná  akcia,  ktorú  Mesto 
Banská Bystrica zaradí do plánu investičných akcií.

35.  Interpelujem  MsÚ  vo  veci  zváženia  umiestnenia  dopravného  značenia  smerujúceho 
k spomaleniu  dopravy  na  cestách  popri  rodinných  domoch  v centrálnych  mestských  častiach, 
Fortnička, ulice pri parku a pod.

Odpoveď: Ing. arch. Ján Barič, vedúci OVZ

Doplnenie  dopravného  značenia  a  príp.  dopravných  zariadení  bude  predmetom 
komplexného  projektu  okľudnenia  dopravy  v  obytných  zónach  mesta,  ktorý  musí 
prejsť  schvaľovacím procesom cestných  správnych  orgánov a  okresného  dopravného 
inšpektorátu

36.  Interpelujem  MsÚ  v súčinnosti  s kompetentnými  orgánmi  na  zváženie  vybudovania 
protihlukovej steny od R1 smerom k uliciam pri parku, v centre mesta.

Odpoveď: Ing. arch. Ľubomír Keleman, riaditeľ ÚHA

Pre  ochranu  obyvateľov  z  hľadiska  hluku  a  vibrácií  platí  zákon  č.  355/2007  Z.z.  o  
ochrane,  podpore  a  rozvoji  verejného  zdravia  spolu  s  vykonávacou  vyhláškou 
Ministerstva zdravotníctva Slovenskej republiky č. 549/2007 Z.z., ktorou sa ustanovujú 
podrobnosti o prípustných hodnotách hluku, infrazvuku a vibrácií a o požiadavkách na 
objektivizáciu  hluku,  infrazvuku  a  vibrácií  v  životnom  prostredí.  V  zmysle  tejto  
legislatívy právnická osoba, ktorá prevádzkuje zdroje hluku, infrazvuku alebo vibrácií  
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a  prevádzkovatelia  ďalších  objektov,  ktorých  prevádzkou  vzniká  hluk,  je  povinná 
zabezpečiť, aby expozícia obyvateľov a ich prostredia bola čo najnižšia a neprekročila 
prípustné hodnoty pre deň, večer a noc. Už v predchádzajúcom období Mesto vznieslo 
na správcu komunikácie - vtedy cesty I. triedy I/66 a I/59 požiadavky na zabezpečenie  
ochrany obyvateľov pred hlukom. V Návrhu Územného plánu mesta Banská Bystrica -  
v jeho záväznej časti je zakotvené:
- v  súlade  s  požiadavkami  platnej  legislatívy  v  oblasti  ochrany  obyvateľov  pred 
nadmerným  hlukom  z  dopravy  vyžadovať  realizáciu  alebo  realizovať  protihlukové 
opatrenia v úsekoch, kde je prekročená limitná hodnota.
Jedným z výstupov výjazdového zasadnutia Vlády SR bola aj téma protihlukovej steny 
v Radvani,  kde sa malo do konca marca vypísať verejné obstarávanie na projektovú  
dokumentáciu.  V  zmysle  vyššie  uvedeného  bude  mesto  opakovane  u  Národnej 
diaľničnej  spoločnosti,  ktorej  je  rýchlostná  cesta  R1  v  správe,  požadovať  realizáciu 
protihlukových  opatrení  v  tých  úsekoch,  kde  je  preukázateľne  prekročená  limitná 
hranica v zmysle legislatívy. 

37.  Interpelujem MsÚ vo veci zváženia bezpečnostných opatrení proti potenciálnemu pádu detí 
z kamenného lemu verejných toaliet dole na schody.

Odpoveď: Ing. Renáta Hláčiková, vedúca PS – UMK

Verejné  toalety  na  Nám.  SNP sú  v  prevádzke  už  viac  ako  dvadsať  rokov  a  nebol 
zaznamenaný prípad pádu z „kamenného lemu“ na schody vedúce do verejných toaliet. 
Rekonštrukcia  Nám.  SNP  (vrátane  verejných  toaliet  a  priestoru  okolo  nich)  bola 
vykonaná  podľa  autorského  návrhu  skupiny  architektov  a  v  súlade  s  legislatívou  
vrátane  časti  zameranej  na  bezpečnosť  užívania  stavby.  V  prípade  pohybu  detí  po 
verejnom priestranstve nielen Nám. SNP, za ich bezpečnosť a zdravie plne zodpovedajú 
ich zákonní zástupcovia, resp. iná dospelá osoba (pedagóg, rodinný príslušník, ...).

38.  Interpelujem MsÚ vo veci obnovy schodov a zábradlia pri ceste smerom zo Severnej ulice 
smerom k na Bakossovu ulicu (popri obchodnom centre, býv. obchod Jednota.

Odpoveď: Ing. Renáta Hláčiková, vedúca PS – UMK

Obnovu schodiska zo Severnej ulice správca miestnych komunikácií nebude realizovať.  
V  rokoch  2013-2014  sme  boli  niekoľkokrát  oslovení  obyvateľmi  tejto  lokality  so  
žiadosťou o likvidáciu starého schodiska. Jeden z dôvodov bol ten, že schodisko bolo v  
zlom technickom stave. Niekoľko  metrov od schodiska je vybudovaný chodník, ktorý 
smeruje tiež k obchodu. 
V prípade obnovy pôvodného schodiska by toto malo pokračovanie ďalšími schodmi,  
vyústenie  ktorých  je  situované  priamo  do  frekventovanej  cesty,  čo  nie  je  v  súlade  s 
bezpečnosťou cestnej premávky a všetkých jej účastníkov, vrátane chodcov! Vznikla by 
potreba vybudovania nového priechodu pre chodcov, pričom o cca 40 metrov nižšie je  
umiestnený  priechod  pre  chodcov,  ktorý  spĺňa  všetky  kritéria  bezpečnosti.  Sme  tiež  
toho názoru, že chôdza po chodníku je komfortnejšia  ako po schodoch a dôvod, že po 
chodníku je to o 10-20m ďalej, neobstojí.

39.   Interpelujem MsÚ s potrebou riešenia, ošetrenia, príp. výrubu drevín – hlavne čerešne, popri 
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ceste zo Šalkovej von, smerom na Poniky.

Odpoveď: Ing. arch. Ján Barič, vedúci OVZ

Uvedené  dreviny  sa  nachádzajú  na  pozemku  popri  komunikácii.  Pozemok  nie  je  vo 
vlastníctve mesta Banská Bystrica  a všetky podnety týkajúce sa tohto pozemku musí  
riešiť vlastník. V tomto prípade je to SSC.

Odpoveď: Ing. Ľubomír Bendík, pov. zastupovaním ZAaRES

Plochy nie sú v majetku mesta.

40.    Interpelujem MsÚ,  obrátili  sa  na  mňa  obyvatelia  Poľovníckej  ulice  v Šalkovej,  kde  cca 
v strede ulice nad domami je studňa/prameň s pitnou vodou, z ktorého nie je dobre vyvedený odtok, 
smerujúci dole smerom na ulicu popri rodinných domoch, voda, ktorá odteká sa tratí po pozemkoch 
a podmáča. Žiadajú riešenie, napr. vo forme odvedenia vody do kanalizácie.

Odpoveď: Ing. arch. Ján Barič, vedúci OVZ 

Mesto Banská Bystrica prostredníctvom svojich odborných oddelení tento problém eviduje už 
dlhšiu dobu. V minulosti boli navrhnuté rôzne riešenia a východiská zo situácie, ktoré sa však 
z rôznych dôvodov do dnešnej doby nerealizovali  (problém hlavne vo financiách, ktoré na 
investičnom oddelení neboli z rozpočte na takéto činnosti naplánované). 
Pre  definitívne  doriešenie  odvádzania  vôd  z  tohto  konkrétneho  prameňa  je  potrebné 
identifikovať  správcu  vodného  zdroja,  ktorého  zisťovanie  práve  prebieha.  Problém 
podmáčania širšieho územia nie je  primárnym problémom len nedostatočného odvádzania 
vody  z  tohto  vytekajúceho  prameňa.  Odvádzanie  povrchových  a  podpovrchových  vôd  z 
územia  pozemkov  vo  vlastníctve  iných  vlastníkov  ako  je  Mesto  Banská  Bystrica  je 
komplikované  a  nákladné  riešenie,  ktoré  zahŕňa  umiestnenie  a  vybudovanie  nových 
odvádzacích (drenážnych) systémov, čo nemá charakter opravných či rekonštrukčných prác, 
ale novej výstavby. 
Vybudovanie  odvádzania  vôd  len  z  pozemku  mesta  sa  v  súčasnosti  prehodnocuje  z 
dôvodu účelnosti, nákladov a ďalšej využiteľnosti tohto majetku mesta. V súčasnosti sa 
problémom  zaoberá  niekoľko  oddelení  mestského  úradu  súčasne,  kde  formou 
operatívnych pracovných stretnutí sa hľadá optimálne riešenie a konkrétny postup na 
celkovú elimináciu, alebo zmiernenie uvedeného problému. 

41.   Interpelujem MsÚ s požiadavkou/návrhom obyvateľov Hronskej  ulice  v Šalkovej  ohľadom 
umiestnenia stabilných meračov a ukazovateľov rýchlosti prechádzajúcich motorových vozidiel za 
účelom vizualizácie rýchlosti, čo by malo vodičov motivovať znížiť rýchlosť pri prejazde ulicou. To 
isté sa týka aj Senice, hlavnej cesty cez mestskú časť smerom na Selce.

Odpoveď: Ing. arch. Ján Barič, vedúci OVZ

Hronská ul.  (III/06636) a Senická cesta  (III/06633) sú cestami III.triedy vo vlastníctve  
BBSK.  Umiestnenie  dopravných  zariadení  môže  iniciovať  Mesto  Banská  Bystrica  u 
správcu ciest – BBRSC a.s.  - s podmienkou inštalácie a prevádzky na vlastné náklady.  
Doplnenie  dopravných  zariadení  podlieha  schváleniu  Okresným  dopravným 
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inšpektorátom  v  Banskej  Bystrici   a  určeniu    použitia  DZ  Okresným  úradom  v 
Banskej Bystrici, odborom cestnej dopravy a pozemných komunikácií.

42.   Interpelujem MsÚ s požiadavkou/návrhom obyvateľov Šalkovej o zakreslenie prechodu pre 
chodcov na ceste pri cintoríne.

Odpoveď: Ing. arch. Ján Barič, vedúci OVZ

Predmetný  úsek  komunikácie  je  cestou  III/06635  vo  vlastníctve  BBSK.  Mesto 
požiadavku  uplatní  u  správcu  cesty  –  BBRSC  a.s.  Doplnenie  dopravného  značenia 
podlieha schváleniu Okresným dopravným inšpektorátom v Banskej Bystrici  a určeniu 
použitia  DZ  Okresným  úradom  v  Banskej  Bystrici,  odborom  cestnej  dopravy  a 
pozemných komunikácií.

43.   Interpelujem MsÚ s otázkou, či je možné trasu  MHD zo Šalkovej neukončovať v Majeri, ale 
potiahnuť smerom na Krematórium, alebo Nemocnicu (Nám. L. Svobodu)?

Odpoveď: Ing. Renáta Hláčiková, vedúca PS – UMK

Mestská  hromadná  doprava  je  v  meste  Banská  Bystrica  tvorená  trolejbusovou 
dopravou  a  autobusovou  dopravou.  Koncepcia  MHD  je  zameraná  na  preferenciu 
ekologicky  výhodnej  trolejbusovej  dopravy  ako  základného  systému  s  doplnkovým 
autobusovým systémom tam, kde nie je možné viesť trolejbusovú dopravu. Cestujúci zo 
Šalkovej  majú  možnosť  s  prestupom  na  Námestí  slobody  v  smere  do  Rooseveltovej 
nemocnice využiť trolejbusovú linku číslo 1 a v smere do Radvane – trolejbusové linky  
číslo 2 a 4 a autobusové linky číslo 21 a 22, ktoré sú v určitom súbehu s trolejbusovou 
dopravou, ale potom zabezpečujú dopravu do mestskej časti  Rakytovce a dopravu do 
priemyselnej aglomerácii na Zvolenskej ceste a následne do obchodného centra Radvaň 
park. 
Je potrebné si uvedomiť, že vyhovieť všetkým požiadavkám cestujúcej verejnosti nie je 
možné,  ale  v  rámci  siete  mestskej  hromadnej  dopravy  sú  prestupové  zastávky,  z  
ktorých je zabezpečená náväznosť na spoje iných liniek, ktoré smerujú do potrebného 
cieľa  cestujúceho.  V  mestskej  hromadnej  doprave  platia  tarifné  podmienky,  ktoré 
zvýhodňujú cestovanie s prestupom a to časové cestovné lístky (30 dňové a 90 dňové) a 
výška cestovného pri prestupe do 45 minút je tiež výrazne znížená (0,10 €).
 V prípade realizácie tejto požiadavky by bola posilnená verejná doprava tam, kde je v 
dostatočnom  rozsahu,  avšak  takýmto  opatrením  by  sa  znížila  dopravná  obslužnosť 
mestskej časti Majer.

44.   Interpelujem MsÚ s návrhom/požiadavkou obyvateľov Šalkovej o vybudovanie chodníka pri 
ceste medzi mostom a vlakovou stanicou v Šalkovej.

Odpoveď: Ing. Renáta Hláčiková, vedúca PS – UMK

Pre  vybudovanie  chodníka  medzi  mostom  a  ŽS  v  Šalkovej  je  potrebné  vyvolať 
stretnutie s vlastníkom cesty III/06635 o možnosti budovania chodníka v súbehu s ich  
cestou  (BBSK),  následne  vysporiadať  pozemky.  Za  podmienok,  že  by  tieto  aktivity 
dopadli  pozitívne,  mohlo  by  mesto  pristúpiť  k  budovaniu  chodníka.  Nakoľko  ide  o  
dĺžku  chodníka  v  dĺžke  cez  100  metrov  a  značné  terénne  úpravy,  navrhuje  správca  
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miestnych  komunikácií  zaradiť  vybudovanie  chodníka  do  investičných  akcií  mesta 
Banská Bystrica.
Matej  Bučko
45.   Prosím mestský úrad o zverejnenie počtu uchádzačov (aj  ich mien) pri zadávaní zákaziek 
podľa § 9 ods.9 zákona č. 25/2006 Z. z. o verejnom obstarávaní (zákazky s nízkou hodnotou) za 
obdobie január, február, marec, apríl 2015. 

Odpoveď:  Ing. Maroš Hrádela, vedúci ORA

V prílohe k správe  je tabuľka - prehľad zákaziek podľa§9,odst 9 zák.25/2006 Z.z  za mesiace 
Január-Apríl 2015 v štruktúre:
-predmet obstarávania 
-úspešný uchádzač
-oslovení uchádzači
-uchádzači, ktorí predložili ponuku
V zmysle zák.o  VO  verejný obstarávateľ je  povinný štvrťročne(  čo aj  robíme )  zoznam 
týchto  zákaziek  (  v  predpísanej  štruktúre),  zverejniť  v  profile  VO na UVO  po ukončení 
príslušného štvrťroku

46.   Mám otázku ohľadne odvozu separovaného odpadu. Zaujímalo by ma, čo sa deje v prípade tzv. 
bioodpadu (červené kontajnery), do ktorých ľudia hádžu odpadky v igelitových vreciach. Ide tento 
odpad následne na pretriedenie alebo končí v zmiešanom odpade? V prípade, že v zmiešanom, platí 
mesto za tento odpad ako za zmiešaný alebo ako za separovaný?

Odpoveď: Mgr. Peter Suchý, vedúci PS – OU

Biologicky rozložiteľný odpad je zvozovou spoločnosťou odvážaný na vyhradenú plochu na 
jeho dočasné uskladnenie v areály Regionálnej skládky odpadov Banská Bystrica- Škradno – 
Šalková, odkiaľ ho spol. Marius Pedersen vozí na zhodnotenie do kompostárne v Zvolenskej 
Slatine.  V  prípade,  že  sa  v  danom  odpade  nachádzajú  igelitové  tašky,  tieto  sú  od  BRO 
oddelené a ostávajú na skládke TKO Škradno.  Mesto platí za tento odpad ako za BRO.

47.  Ako v mesiaci apríl využilo mesto predplatený priestor v TV Hronka? Aké programy resp. 
spravodajské príspevky konkrétne boli vo verejnom záujme za tieto peniaze vyrobené?

Odpoveď:   Mgr. Monika Pastuchová, vedúca PR-KP

Súhrn reportáží odvysielaných v TV Hronka za mesiac apríl 2015: 

MEDIAPLÁN   k   Faktúre č. 014/2015
 APRÍL 2015

01.04.2015    Nová korčuliarska dráha /reportáž/                                         1:40 min.
02.04.2015    Na slovíčko pán primátor /relácia/                                          17:16 min. 
02.04.2015    Téma týždňa – 100 dní primátora /relácia/                              9:04 min.
07.04.2015    V meste obnovia fontány /reportáž/                                          1:32 min.
08.04.2015    Bojujú proti potkanom /reportáž/                                             1:43 min.
09.04.2015    Udeľovanie Ceny mesta a Ceny primátora /reportáž/             2:00 min.
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09.04.2015    Cena mesta a Cena primátora za rok 2014 /relácia/                6:40 min. 
10.04.2015    Hokej na námestí /reportáž/                                                       1:47 min.
13.04.2015    Nový informačný portál /reportáž/                                            1:31 min.
13.04.2015    Hokejisti u primátora /reportáž/                                               1:56 min.
13.04.2015    Ján Nosko poďakovanie                                                             1:06 min.
16.04.2015    Osobnosti regiónu: Alžbeta Pažáková /relácia/                      10:38 min.
17.04.2015    Mestský úrad dostal počítače /reportáž/                                   1:08 min.
17.04.2015    Téma týždňa-Lyže sme vymenili za bicykle /relácia/               9:26 min.
20.04.2015    V meste sa opravujú chodníky /reportáž/                                 1:30 min.
21.04.2015    Vínšpacírka /reportáž/                                                                1:32 min.
23.04.2015    Serpentíny na Urpíne opravujú  /reportáž/                              1:50 min. 
23.04.2015    Ak sa Vám stratí pes nepanikárte /reportáž/                            1:42 min.
27.04.2015    Výstava novinárskych fotografií /reportáž/                              1:54 min.
28.04.2015    Kvetena a včely /reportáž/                                                          1:38 min.
29.04.2015    Letná turistická sezóna v BB /reportáž/                                    1:31 min.
30.04.2015    Na slovíčka /relácia/                                                                   13:00 min.
30.04.2015    Splav dreva Rakytovo /relácia/                                                   9:55 min. 
________________________________________________________________________
SPOLU:                                                                        101  minút 19 sekúnd

48.  Má  tlačový  tajomník  mesta  p.  Bubeník  svojim  nadriadeným  pracovníkom  schválené 
vykonávanie práce pre TV Hronka? Považuje primátor mesta Banská Bystrica za správne, že p. 
Bubeník naďalej spolupracuje s TV Hronka, pričom v súvislosti so svojou súčasnou prácou na MsÚ 
by mal podľa mojich informácií zodpovedať práve i za kontrolu služieb dodaných pre mesto od TV 
Hronka?  Pri  svojich  otázkach  vychádzam  z  jednej  upútavok  TV  Hronka,  ktoré  p.  Bubeník 
narozprával.

Odpoveď:   Mgr. Monika Pastuchová,  vedúca PR-KP

Mgr.  art.  Jakub Bubeník vykonával  prácu pre TV Hronka so súhlasom primátora mesta 
Banská Bystrica Jána Noska. Za kontrolu služieb dodaných pre Mesto Banská Bystrica od TV 
Hronka  zodpovedá  vedúca  Kancelárie  primátora  Monika  Pastuchová.  Mgr.  art.  Jakub 
Bubeník od 31.5.2015 ukončil s Mestom Banská Bystrica pracovný pomer. 

49.  Zamestnáva mesto  v súčasnosti  administrátora Facebook stránky.  Ak nie,  pod koho agendu 
spadá spravovanie sociálnych sietí? 

Odpoveď:   Mgr. Monika Pastuchová,  vedúca PR-KP

Administrátorom FB stránky mesta Banská Bystrica je hovorkyňa primátora. Mgr. Zdenka 
Sekerešová. 

Ing. Jozef Pikula,CSc.

50. Mesto BB vynakladá mnoho úsilia, aby zelené plochy boli na úrovni. Na strane druhej je mnoho 
občanov,  niekedy  i návštevníkov,  ktorí  zeleň  ničia.  Chápem  problém  parkovania  v meste. 
Východiskom však nemôže byť zaparkovanie na úkor devastácie zelených plôch. Je nevyhnutné 
zamerať vyššiu pozornosť  zákazu parkovania na zeleni,  porušovanie systematicky postihovať . 
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Mesto BB v tomto smere robí málo a preto mnohé trávniky, zeleň sú zdevastované. Aké systémové 
opatrenia mieni Mesto BB v tomto smere urobiť.

Odpoveď: Mgr. Peter Suchý, vedúci PS – OU

Zamedzenie parkovania na trávnatých plochách pri súčasnom stave parkovacích miest hlavne 
na  sídliskách  v  dnešnej  dobe  nie  je  prakticky  možné.  Problém  s  parkovaním  vyrieši  len 
budovanie  nových  parkovacích  miest  resp.  parkovacích  domov.  Parkovanie  motorových 
vozidiel kontroluje a postihuje mestská polícia.

51.  Ešte nedávno sme žili v našom meste hokejom, nadchýnali sa výkonmi našich chlapcov v extra 
lige.  Ku  cti  Mesta  slúži  snaha  vylepšiť  samotný  štadión.  Plný  „dom“  je  snom  všetkých 
funkcionárov. Keďže náš štadión v uplynulej sezóne často praskal vo švíkoch, motoristi sa nemali 
so svojimi autami kde podieť. Nezodpovední vo vedení mesta v minulosti, predali plochy, kde sa 
dalo parkovať. Aké opatrenia urobí mesto na zlepšenie tohto neúnosného stavu?

Odpoveď: Ing. Renáta Hláčiková, vedúca PS – UMK

Pre  parkovanie  motorových  vozidiel  je  možné  využiť  veľkokapacitné  parkovisko  na 
Mičinskej ceste (pešia vzdialenosť od zimného štadióna 350 m) alebo záchytné parkovisko na 
Hronskom predmestí pri železničnej stanici Mesto (pešia vzdialenosť od zimného štadióna 380 
m).  Zároveň je  možné využiť  parkovacie  plochy na Námestí  slobody  pred a  za  „Domom 
kultúry“, ktoré sú v dostupnej vzdialenosti 300 – 400 m od zimného štadiónu.

52.  Na križovatke ulíc Robotnícka – Železničiarska dochádza k častým kolíziám. Rádius odbočky 
z Robotníckej  do  Železničiarskej  zmenšujú  nevhodne  parkujúce  vozidlá(porušujú  PCP)  tak,  že 
zamedzujú  plynulému  prejazdu,  vozidlá  musia  často  vybiehať  na  chodník,  alebo  jednoducho 
neprejdú. Je nevyhnutné :
a)  Ubrať posledné nevhodne vytvorené parkovacie stánie na Železničiarskej pred križovatkou
b)  Zväčšiť plochu zakazujúcu parkovanie po pravej strane na Robotníckej(pred križovatkou)
c)  Permanentnou kontrolou umravňovať nedisciplinovaných vodičov

Odpoveď: Ing. arch. Ján Barič, vedúci OVZ

Mesto Banská Bystrica, ako cestný správny orgán,  štátnym odborným dozorom preverí súlad 
zrealizovaného dopravného značenia so schváleným projektom a v prípade potreby prijme 
opatrenia na nápravu. Porušovanie existujúceho DZ  bude riešené v rámci kontrolnej činnosti  
MsP. 

Odpoveď: Ing. Miroslav Bálint, náčelník MsP

k bodu c)
Príslušníci  mestskej  polície  na  Robotníckej  ul.  a  Železničiarskej  ul.  od  01.01.2015  do 
31.05.2015 zasahovali 29-krát. Priestupky, hlavne parkovanie mimo vyznačených parkovacích 
boxov, boli riešené v 27 prípadoch založením technických zariadení na zabránenie odjazdu 
(papuče) a následne blokovými pokutami. 

53.  Na Robotníckej sa začal rekonštruovať Robotnícky dom. Vozovka, ktorá je tu ešte z mačacích 
hláv dostane v najbližších týždňov zabrať od mechanizmov, ktoré budú zásobovať stavbu. Zásyp 
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hláv  bol  rokmi  vyplavený.  Kocky sú  obnažené,  začínajú  vypadávať.  Veci  pomôže  jednoduché 
dosypanie a nebudeme musieť mať v blízkej  budúcnosti  riešiť problém generálnej  opravy cesty. 
Finančne je to bagateľ, doporučujem zabezpečiť, kým nebude neskoro !

Odpoveď: Ing. Renáta Hláčiková, vedúca PS – UMK

Lokálne opravy a obsyp kociek na Robotníckej ulici bude správcom miestnych komunikácií 
zabezpečený do konca júna 2015.

54.  Občania Švantnerovej,Kuzmányho, Cikkerovej žiadajú, aby sa vývoz komunálneho odpadu 
nerobil práve v čase dopravných špičiek(ráno keď všetci do roboty). Smetiari blokujú premávku.

Odpoveď: Mgr. Peter Suchý, vedúci PS – OU

Zmluvné spoločnosti začínajú s výkonom služby zvozu komunálneho odpadu o 6.00 hod. a 
postupujú  v  zmysle  nastavených  harmonogramov  ulíc,  ktoré  boli  spracované  na  základe 
dlhoročných  skúseností.  Problém  s  dopravnou  situáciou  v  centrálnej  mestskej  zóne  a 
sídliskách evidujeme a tieto harmonogramy sa tomu snažia čo najviac priblížiť, tak aby ich 
zvoz odpadov čo najmenej ovplyvnil.  Najvyššia dopravná špička je na sídliskách v raných 
hodinách v čase odchodu do práce a v poobedňajších hodinách v čase návratu z práce. V 
centrálnej  mestskej  zóne  je  vzhľadom  na  jej  celodenný  charakter  využitia  problém  s 
dopravou prakticky od raných hodín až do poobedňajších hodín. Z tohto dôvodu sa vývoz 
odpadov uskutočňuje najprv v centrálnej mestskej zóne a až potom sa vyvážajú ulice sídlisk. 

55.  Parkovanie na Cikkerovej.  V súvislosti s prácami na bývalom kine Urpín bola pár dní zmena 
v parkovaní  na  tejto  ulici.  Potešili  sa  tomu všetci.  Dokonca  na  Komisii  ÚRaV za  prítomnosti 
riadiacich pracovníkov sa unisono konštatovalo,  že takéto parkovanie by tam malo ostať aj  do 
budúcna. Čuduj sa svete, prešlo pár dní a všetko je inak. Prečo? Kto zodpovedá za tieto veci?

Odpoveď: Ing. arch. Ján Barič, vedúci OVZ

Zmena spôsobu parkovania zo šikmého na pozdĺžne bola schválená Mestom Banská Bystrica 
a ORPZ ODI B. Bystrica ako dočasná, počas búracích prác na objekte bývalého kina Urpín, 
čomu  zodpovedalo  aj  dočasné  dopravné  značenie.  Použitie  tejto  alternatívy  ako  trvalého 
riešenia je zásahom do kapacity plôch statickej dopravy v CMZ a do zmluvného vzťahu s 
prevádzkovateľom systému plateného parkovania.

56.  Obyvatelia na Severnej najmä bývajúci v blízkosti bývalej škôlky sú znepokojení, vyrušovaním 
vyčíňaním asociálov permanentne okupujúcich tento areál.  Registrujú a chvália  snahu Mestskej 
polície, ktorá príde porobiť poriadok, to trvá určitý čas a znovu sa situácia opakuje. Aký má Mesto 
majetkový  vzťah  k tomuto  areálu  v súčasnej  dobe  ?  Ako  sa  mieni  definitívne  vysporiadať 
s problémom, ktorý takmer denne sužuje obyvateľov tejto časti mesta ?

Odpoveď: Oľga Koscová, vedúca  PS – ESM

Budova ( bývalá materská škola ) nachádzajúca sa na Severnej ulici č. 6 je zapísaná na 
LV č. 5275, kat. územie Banská Bystrica vo vlastníctve SR – Detský domov,  Kollárová  29, 
Banská Bystrica a to  ako stavba súpisné č. 1122 – Materská škola spolu s pozemkom parc. č.  
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C KN 2063/1 a okolitým areálom - parc. č.  C KN 2063/6.  Mesto Banská Bystrica nemá k 
uvedeným nehnuteľnostiam žiadny vlastnícky ( majetkový ) vzťah.  

Odpoveď: Ing. Miroslav Bálint, náčelník MsP

Príslušníci mestskej polície od 01.01.2015 do 31.05.2015 na Severnej ul. pri bývalej materskej 
škole zasahovali  voči asociálom celkom 8-krát.  Jednalo sa hlavne o požívanie alkoholu na 
verejnom  priestranstve.  Všetky  priestupky  boli  riešené  pohovorom  a  vykázaním  osôb  z 
uvedeného miesta. Tieto priestupky riešiť udelením blokovej pokuty nie je reálne a efektívne, 
nakoľko sa väčšinou jedná o bezdomovcov  a  asociálov bez príjmu a tým pádom udelené 
blokové pokuty sú nevymožiteľné.  Podobnú situáciu riešime aj v iných častiach mesta, ako 
napr. Internátna ul. pri nákupnom stredisku ASTRA, v Radvani pri Barcziovskom kaštieli,  
pri HM Tesco, pri oboch Kauflandoch, na Námestí Š. Moysesa a pod. 

Pavol Bielik 
57.   Akým spôsobom sa rozpočítavajú ročné náklady vo vyúčtovanie obytného domu Internátna 
č.12 pre jednotlivé byty.

Odpoveď:  Ing. Mária Filipová, vedúca OSV

Náklady  v uvedenom  objekte  sa  rozpočítavali  v zmysle  platných  vyhlášok  a predpisov 
štandardne ako v ostatných objektoch s nájomnými bytmi, ktoré sú v majetku a správe  BPM 
s.r.o. /okrem SVB a NP /

Rozúčtovanie nákladov za teplo:
Podľa vyhlášky 358/2009 Z.z. Úradu pre reg. sieťových odvetví, ktorou sa ustanovuje teplota 
TÚV  na  odbernom  mieste  ,  pravidlá  rozpočítavania   množstva  tepla  na  prípravu  TÚV 
a rozpočítavania množstva dodaného tepla na ÚK.

1. V prípade  objektu  Internátna  12,  celkové  množstvo  dodaného  tepla  na  ÚK  sa 
rozdeľuje na  základnú zložku 60% /podľa plochy jednotlivých bytov/  a  spotrebnú 
zložku 40% /podľa pomerových meračov namontovaných na telesách ÚK v bytoch/. 
Odpočet meračov ÚK v bytoch vykonáva zmluvne licencovaná firma StingEnergo 
s.r.o. rádiovým odpočtom.   Merače tepla sú v zmysle vyhl. o metrológii ciachované 
pravidelne, čo potvrdzujú Montážne protokoly.

2. Na  prípravu  /ohrev/  TÚV sa  množstvo  dodaného  tepla   taktiež  prerozdeľuje  na 
základnú zložku, ktorá je vo výške 10 % z ohrevu celkových nákladov a je rovnaká 
v každom byte na tomto odbernom mieste a spotrebnú zložku 90%, z ohrevu ktorá 
sa  priradí  k spotrebe  množstva  m3  vykázanej  na  pomerových  meračov  TUV 
v bytoch.  Tieto  merače  sú  od  1.1.2014  odčítavané,  rovnako  ako  merače  tepla 
rádiovým prenosom dát zmluvnou firmou oprávnenou na tentodruh činnosti, Enbra 
s.r.o.

3. Náklad  za  vodné  - stočné  studenej  a teplej  úžitkovej  vody  je  vyúčtovaný  podľa 
spotreby SV a TUV v m3 na pomerových meračoch , vynásobený koeficientom strát 
SV a TUV, čo je vlastne pomer medzi fakturačnými  meradlami a súčtom bytových –
pomerových meračov.
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Jednotkové maximálne ceny za variabilnú a fixnú zložku tepla na ÚK  a ohrev vody sú pre 
dodávateľa stanovené ÚRSO -m . Taktiež to platí pre dodávateľa pre vodné a stočné .
Potvrdzujeme, že tieto ceny vo fakturáciách neboli prekročené.
Pomerové merače vody a ÚK s rádiovým odpočtom  výrazne spresnili odpočty  ale hlavne 
zamedzili neoprávnenej manipulácii zo strany nájomcov.  

4. Výťah – náklad sa prerozdeľuje podľa priemerného počtu osôb v byte a je tvorený 
spotrebou  elektrickej  energie  za  výťah,  paušálnou  platbou  za  prevádzkovanie 
výťahu  oprávnenou  firmou  a opravami,  ktoré  museli  byť  vykonané  z dôvodu 
poškodenia  častí  výťahu a výťahovej kabíny neprispôsobivými nájomcami.Mazanie 
výťahu, bežné servisné opravy, revízie a úradné skúšky hradil BPM s.r.o.

5. Spoločné  osvetlenie  sa  rozúčtováva  rovnako  ako  náklad  za  výťah,  t.j.  podľa 
priemerného počtu osôb v byte pričom nákladovú položku tvorí spotreba el. energie 
meraná  samostatným  elektromerom  a opravy  nájomcami  poškodených  svietidiel 
a vypínačov v spoločných priestoroch.   Revízie elektroinštalácie hradí BPM s.r.o.

6. Zrážkovú vodu ktorá je odvádzaná  zo zastavanej a spevnenej plochy hradí za objekt 
BPM s.r.o.  a nie je rozúčtovaná medzi nájomcov  Internátnej 12.

Taktiež  opravy  strechy,  kanalizácie,  opravy  tlakových  potrubí,  ÚK  a deratizáciu  znáša 
BPM na vlastné náklady.
Vyúčtovanie  nájomníka   sa  rozpočítava  podľa  jeho ročnej  spotreby   a jeho predpísaných 
ročných zálohových platieb. Rozdiel  je preplatok alebo nedoplatok. Neuhradené  zálohové 
platby u jednotlivých nájomníkov sa premietne vo vyúčtovaní v stave jeho konta k danému 
mesiacu / viď. prílohy/.

Prílohy: ročné vyúčtovanie nájomníka, rozúčtovanie nákladov na ÚK nájomníka od STING-
ENERGO  s.r.o.,  údaje  o objekte  Internátna  12,  účtovné  doklady  nájomníka  za  rok  2014 
a 2015.         
Vypracovali:  Ivan Rybár, vedúci BH, BPM, s.r.o., Timravy 12, B.Bystrica
                        Elena Lapinová, predpis nájmu , BPM, s.r.o., Timravy 12, B.Bystrica

58.  Interpelujem primátora mesta:
1. Žiadam Vás,aby ste dal preveriť vlastnícke vzťahy kú. Kremnička,ul Šípková pod cintorínom 
bývalej obce Kremnička v rozsahu od Brezovej ulici až po Pamätník obetí II. svetovej vojny.
2.Žiadam Vás,  aby ste  vydal  príkaz  na  následnú  miestnu  kontrolu  skutočného  stavu  užívania 
pozemkov v tejto lokalite.

Odpoveď: Oľga Koscová, vedúca  PS – ESM

Identifikáciou pozemkov nachádzajúcich sa pod cintorínom v Kremničke v rozmedzí medzi 
ulicami  Šipková  a  Brezová,  až  po  Pamätník  obetiam  fašizmu,  sme  na  základe  údajov  z 
katastrálnej mapy, katastrálneho portálu a Gisplanu zistili, že vo vlastníctve Mesta Banská 
Bystrica sú vedené len pozemky parc. č. C KN 60, 65/2, 66/2, 526/2 (nachádzajúce sa  v tesnej  
blízkosti cintorína) a parc. č. C KN 51/60, na ktorej je situovaná ulica Šipková. Pozemky sú 
zapísané na LV č. 159.

  Ostatné pozemky v danej lokalite sú vedené vo vlastníctve fyzických osôb, prípadne 
právnickej osoby – Vodohospodárske stavby Malacky (parcely pre  IBV),  tak ako je to je 
znázornené a popísané v priloženej snímke z Gisplanu.
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Ing. Milan Lichý
59.  Žiadam o informácie vo veci výstavby umývacích boxov pre automobily na ploche zelene na 
Dedinskej  ulici  oproti  Lidlu  v k.  ú.  Sásová  (parc.  C  KN  č.  2338/46,  parc.  C  KN č.  2338/4). 
Zamýšľaná výstavba môže zhoršiť  dopravnú situáciu  v dotknutom území,  môže zhoršiť  kvalitu 
životného prostredia. V tejto lokalite bola realizovaná náhradná výsadba za vyrúbané dreviny podľa 
§ 48 ods. 1 zákona č. 543/2002 Z. z. o ochrane prírody a krajiny v znení neskorších predpisov ako 
izolačná zeleň.  Tiež upozorňujem  na to,  že kanalizácia v tejto časti  mesta je v nevyhovujúcom 
stave a ďalšie stavby problém prehlbujú. 
V tejto súvislosti pripomínam platné uznesenie  č. 320/2008 - MsZ z 21.10.2008, ktorým Mestské 
zastupiteľstvo: 
I. odporúča primátorovi mesta vydať záväzné stanovisko k investičnej činnosti v meste v zmysle § 4 
ods.  3  písm.  d)  zákona  č.  369/1990  Zb.  o  obecnom zriadení  v  znení  neskorších  predpisov  v 
nasledovnom znení: 
1.pri výstavbe vo všetkých rozvojových lokalitách v časti mesta sídlisko Rudlová - Sásová a v časti 
Rudlová v lokalite Klinčok, riešiť odkanalizovanie územia delenou kanalizačnou sústavou mimo 
jestvujúci systém
2.stanovisko je záväzné pre všetky doteraz nezrealizované stavby na sídlisku Rudlová-Sásová, ako 
aj  v  ktorých  prebieha  územné,  stavebné  konanie,  ako  aj  riešenie  nového  ÚPN  mesta  Banská 
Bystrica.

Odpoveď: Ing. arch. Ján Barič, vedúci OVZ

Na stavbu „Umyvárka pre osobné autá Sásová – Banská Bystrica“ na parc. KN-C č. 2338/42, 
2338/46  a  2338/47 bolo  vydané rozhodnutie  o  umiestnení  stavby,  ktoré  je  právoplatné  od 
25.11.2014.
V súčasnom období bolo ukončené stavebné konanie a v najbližšom období (25. týždeň 2015) 
bude vydané stavebné povolenie. Vplyv stavby na dopravnú situáciu bola posúdená okresným 
dopravným  inšpektorátom. Stavba bola umiestnené so súhlasom správcu verejnej zelene ako 
aj príslušných orgánov ochrany prírody a krajiny.
Napojenie na kanalizačnú sieť bolo riešené so súhlasom správcu (Stredoslovenská vodárenská 
prevádzková spoločnosť).  Uvedená stavba s lokalitou „Klinčok“ nesúvisí.

60.   Moja ďalšia interpelácia sa týka vyznačeného výrubu drevín, na mestskom Rímsko-katolíckom 
cintoríne  na  Námestí  Štefana  Moysesa,  resp.  v  zmysle  nového územného plánu,  na významnej 
ploche zelene osobitného určenia - areál cintorína nad Mestským hradom. 
Podľa  §  9  ods.  4  platného Všeobecne záväzného  nariadenia  č.  8/2008  o tvorbe,  údržbe  zelene 
a ochrane  zelene:  „Mesto  vymedzí  prostredníctvom  osobitného  dokumentu  Významné  plochy 
zelene na území mesta Banská Bystrica, významné plochy trvalo určené pre zeleň ako intaktné 
plochy zelene, so stanovením základných podmienok a kritérií na ich zachovanie.“ V § 6 ods. 4 
Všeobecne  záväzného  nariadenia  č.  8/2008  sa  uvádza:  „Na  zásahy  do  objektov  zelene 
v Pamiatkovej  rezervácii  a v jej  ochrannom pásme  je  potrebný  súhlas  Krajského  pamiatkového 
úradu.“
V záväznej časti nového územného plánu je zapracovaný materiál „Významné plochy zelene na 
území  mesta  Banská  Bystrica“.  Ide  o  tzv.  intaktné,  nezastavateľné  plochy,  na  ktorých  má  byť 
výlučne mestská zeleň  s príslušným mobiliárom.  V územnom pláne sa uvádza  nasledovné:  „Pri 
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akejkoľvek stavebnej činnosti na území Pamiatkovej rezervácie rešpektovať zachovanie, ochranu a 
regeneráciu  historickej  zelene  a  ďalších  prírodných  a  kultúrnych  hodnôt  územia...  Za 
nezastavateľné  plochy  na  území  Pamiatkovej  rezervácie  Banská  Bystrica  považovať  aj  plochy 
hodnotnej  historickej  zelene,  parkov,  záhrad  meštianskych  domov...  Na  území  Pamiatkovej 
rezervácie  Banská  Bystrica  zachovať  nasledovné  plochy  zelene:  d)  významné  plochy  zelene 
osobitného určenia: da) areál cintorína nad Mestským hradom.“ 
Na  Rímsko-katolíckom  cintoríne  je  vyznačených  na  výrub  65  stromov,  v jeho  hornej, 
severovýchodnej časti,  na pozemkoch vo vlastníctve Mesta. Sú to vlastne všetky stromy v tejto 
„novšej“ časti cintorína: smreky, jedle, tuje, cyprušteky, borievky, borovice, tisy, lipy, javory, jasene, 
brezy.  O výrub  niektorých  z nich  už  roky  žiadajú  vlastníci  hrobových  miest  z odôvodnením 
ohrozovania zdravia,  či  hrozby škody na majetku.  Takýto výrub môže byť odôvodnený a v tom 
prípade už mal byť dávno vykonaný, ale výruby drevín takého rozsahu na intaktnej ploche zelene - 
významnej ploche zelene osobitného určenia sú neobvyklé. 
Žiadam o prehodnotenie  postupu a rozsahu výrubov drevín  na Rímsko-katolíckom cintoríne  na 
Námestí  Štefana  Moysesa,  o vyčlenenie  finančných prostriedkov na  obstaranie  dendrologického 
prieskumu  (ako  to  uskutočnila  ECAV  na  Evanjelickom  cintoríne  na  Lazovnej  ulici)  a 
na zabezpečenie postupného ošetrenia  stromov.  V prípade nevyhnutných výrubov drevín žiadam 
o realizáciu  náhradnej  výsadby priamo na  cintoríne  tak,  aby toto  miesto  bolo naďalej  miestom 
dôstojného  odpočinku  pre  Bystričanov,  mnohých  významných  dejateľov  a významnou  plochou 
zelene v historickom jadre mesta. Majme na zreteli dávny slovanský kult stromov, kresťanský vzťah 
k stromom na cintorínoch,  ich sadovnícko-architektonický význam, význam pre životné prostredie. 
Nech na cintorínoch nie sú len holé kamenné a betónové hroby, dlažba a umelé kvety. 

Odpoveď: Ing. arch. Ján Barič, vedúci OVZ

Na základe mnohých podnetov majiteľov hrobových miest a návštevníkov RKC, boli za účasti 
správcu zelene ZAaRES a správcu cintorínov, vyznačené prestárle a choré dreviny vhodné na 
výrub.  Tieto  boli  z  rozhodnutia,  v  dôsledku  pripomienok  účastníkov  konania  vyňaté  a 
správny orgán (+ ZAaRES) zorganizuje opätovnú prehliadku za účasti širšieho zastúpenia a k 
prehliadke budú prizvaní aj poslanci MsÚ. Na žiadosť správcu zelene ZAaRES - Krajský 
pamiatkový  úrad  vydal  dňa  26.3.2015   stanovisko  k  výrubu  uvedených  drevín  ako 
„prípustný“  a  bez  pripomienok   (KPÚBB-2015/3793-5/19831/Fat).  Náhradné  výsadby  za 
výrub  sa  môžu  zrealizovať  na  území  RKC za  dodržania  cintorínskeho  poriadku.  Na 
obstaranie  dendrologického  prieskumu  je  potrebné  vyčleniť  ďalšie  finančné 
prostriedky v rozpočte správcu zelene, nakoľko momentálne organizácia nemá takýto 
balík financií odsúhlasený.

Odpoveď: Ing. Ľubomír Bendík, pov. zastupovaním ZAaRES

Výrubová komisia ŽP MsÚ schválila rozsah výrubu stromov v RKC na základe požiadaviek 
občanov –  nájomcov hrobových miest  z dôvodov poškodzovania  pomníkov na dotknutých 
hrobových miestach. Krajský pamiatkový úrad vydal dňa 26.3.2015  stanovisko k výrubu ako 
„prípustný“  a bez  pripomienok   (KPÚBB-2015/3793-5/19831/Fat).  Náhradné  výsadby  za 
výrub  sa  môžu  zrealizovať  na  území  RKC za  dodržania  cintorínskeho  poriadku.  Na 
obstaranie dendrologického prieskumu je potrebné vyčleniť finančné prostriedky.

61. Interpelujem vo veci stavu a návrhu ďalšieho postupu vyhotovovania Dokumentu starostlivosti 
o dreviny  na  území  mesta.   Čo  je  potrebné  uskutočniť   na   dokončenie  a schválenie  tohto 
dokumentu?
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Odpoveď: Ing. arch. Ján Barič, vedúci OVZ + Ing. Ľubomír Bendík, pov. zastupovaním 
ZAaRES

Existujúci  Dokument  starostlivosti  o  dreviny  na  území  mesta  Banská  Bystrica  je  časťou 
pôvodného zámeru o zahrnutie celej resp. väčšej plochy. Na ďalšie pokračovanie je potrebné 
vyčleniť  finančné  prostriedky  (správca  zelene  ZAaRES),  ako  aj  plochy  na  spracovanie  v 
spolupráci  so  ZAaRES  a  ÚHA.  Dokument  starostlivosti  o dreviny  (DSOD)  mesta  Banská 
Bystrica  patrí  medzi  dokumentáciu  ochrany  prírody  a krajiny.  Je  podkladom  pre 
zabezpečovanie  starostlivosti  o dreviny  na  území  mesta.  Všeobecnými  zásadami  DSOD sa 
mesto Banská Bystrica riadi. Návrhy opatrení starostlivosti o dreviny sú rámcové, vytvárajú 
predpoklad  pre  podrobné  riešenie  jednotlivých  častí  mestskej  zelene  pre  obdobie 
nasledujúcich cca 10 – 20 rokov.
Ďalší postup by mal byť nasledovný:
Tvorba zelene: DSOD obsahuje pre každú kategóriu zelene aj zoznam vytipovaných lokalít 
zelene  na  revitalizáciu.  Tieto  plochy  by  mohol  ZAaRES  v nasledujúcich  rokoch  ďalej 
podrobnejšie projekčne pripravovať a revitalizovať. Postupnosť revitalizácie sa bude riadiť 
stavom jednotlivých plôch a stupňom naliehavosti. Jedná sa o hlbšie revitalizačné opatrenia, 
rozložené  na  dlhšie  časové  obdobie,  svojím  rozsahom  značne  prekračujúce  rozsah  bežnej 
údržby  zelene.  Bude  preto  potrebné  ich  každoročné  zosúladenie  s plánom rozvoja  ako  aj 
finančnými možnosťami mesta Banská Bystrica.
Údržba  zelene:  Pre  bežnú  údržbu  zelene  začal  ZAaRES  spracovávať  štandardy  údržby 
mestskej zelene, ktoré budú vychádzať z  platných STN pre sadovnícke činnosti v mestskej 
zeleni.

62. Aký je aktuálny stav príprav rekonštrukcie Mestského parku? 

Odpoveď: Ing. Ľubomír Bendík, pov. zastupovaním ZAaRES

Dňa  27.3.2015  ZAaRES  požiadal  MsÚ  ekonomické  oddelenie  o pridelenie  kapitálových 
výdavkov z osobitného účtu na vypracovanie PD k Revitalizácii Mestského parku. 

Doc.PhDr. Matin Klus, PhD.MBA 
63.   Rád by som v rámci mojej interpelácie požiadal mesto Banská Bystrica, o asistenciu vo vzťahu 
k Slovenskej pošte v súvislosti s preverením otázky, aký je predpokladaný ďalší vývoj situácie v 
súvislosti s prevádzkou pošty č. 11 na sídlisku Rudlová - Sásová? Viacerí obyvatelia, najmä z ulíc 
Ďumbierska, Ružová, Beskydská a pod., sa totiž dlhodobo sťažujú na vzdialenosť k pošte (ktorá sa 
nedávnym presťahovaním pre nich ešte zvýšila), ako aj samotnú prevádzku pošty, ktorá je podľa 
viacerých v nevyhovujúcich priestoroch.

Odpoveď: Oľga Koscová, vedúca  PS - ESM

Mesto Banská Bystrica posúdilo dostupné informácie od Slovenskej pošty,a.s., ktorá považuje 
súčasnú dislokáciu pošty na sídlisku Sásová za dobrú a nepredpokladá zriadenie ďalšej pošty 
na tomto sídlisku vzhľadom na veľkosť spádového územia. Nakoľko pošta 11 je poštou nielen 
poštou podávacou ale aj dodávacou (t.j. z jej priestorov sa vykonáva aj dodávacia služba) je 
jej umiestnenie optimálne aj pre zabezpečenie doručovania zásielok na tomto sídlisku. 
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Je zrejmé, že občania z uvádzaných lokalít musia po presťahovaní pošty prekonávať hlavne 
za  nedoručenými zásielkami väčšie  vzdialenosti  ako predtým, pošta  ale  musí  svoje  služby 
poskytovať  v  takých  priestoroch,  ktoré  spĺňajú  celý  rad  kritérií,  pričom  dostupnosť  pre 
zákazníkov  je  len  jedným  z  nich.  Mesto  Banská  Bystrica  preto  v  súčasnosti  nepovažuje 
problém dostupnosti poštových služieb časti občanov sídliska Sásová za riešiteľný aj z  dvoch 
zásadných dôvodov: 
-  ďalšie  presťahovanie  pošty  by  vyžadovalo  vysoké  náklady  (adaptácia  priestorov, 
bezpečnostné, technické,dopravné a iné kritériá)
-  v súčasnosti nie sú v centre sídliska Sásová k dispozícii ďalšie vhodné priestory - nemá ich 
ani mesto ani iná organizácia
Napriek  hore  uvedeným  informáciám  sa  Mesto  nebráni  rokovaní  p.poslanca  s 
riaditeľom prevádzky Slovenskej pošty, a.s.

                                                                                                                                 Ján Nosko
        primátor mesta

          Banská Bystrica
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